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SPRÁVA PREZIDENTA O ČINNOSTI SLOVENSKEJ PLAVECKEJ FEDERÁCIE  

 ZA OBDOBIE OD 05.05.2022 DO 04.05.2023 

ÚVOD 

Vážené kolegyne, kolegovia a priatelia plaveckých športov, 

úvodom si vám dovolím všetkým srdečne poďakovať za prácu ktorú ste odviedli od poslednej 

Konferencie SPF, bolo jej nesmierne veľa a nebola ľahká.  Tak ako som písal v predchádzajúcej správe, 

aj keď sú výkony každého športovca individuálnym, sólovým výkonom, dokonca aj v kolektívnych 

športoch, naša práca navonok  je vždy výsledkom celého tímu SPF, preto by sme si mali vzájomne 

pomáhať a byť hrdí nielen na naše úspechy, ale vzájomne sa podporovať aj pri neúspechu. Iba tak 

môžeme byť lepší v každej oblasti.  

 Aj keď každý prezident hodnotí svoje štvorročné obdobie od olympiády po olympiádu, mne sa 

naskytla možnosť pre odstúpenie môjho predchodcu Ireny Adámkovej nastúpiť do funkcie o rok skôr 

a preto  dnes hodnotím svoj už štvrtý rok práce v SPF rok pred olympiádou v Paríži.  

COVID STRIEDA EKONOMICKÁ KRIZA 

Nemusím spomínať akým obdobím sme si za posledné tri roky prešli a z tohto dôvodu bola 

moja práca o to ťažšia, nebola to práca prezidenta, ale krízového manažéra, ktorý hasil jeden problém 

za druhým. Uplynulý rok však priniesol vďaka výsledkom našich športovcov aj svetlé chvíle, ale stále to 

nie je to, s čím sme všetci počítali a aké boli naše ciele. Pandémiu a jej nevyspytateľné následky 

vystriedala  vojna, ktorá so sebou priniesla nielen energetickú krízu, ale aj infláciu aká tu za desiatky 

rokov nebola a tak sa boríme v plaveckých športoch s krízou ekonomickou, ktorá naďalej výraznou 

mierou zasahuje do našich plánov. Aj s tým sa však  vieme popasovať, ak sa spoločne zomkneme 

a zapneme na plné obrátky. Nepomôže nám, ak budeme hľadať vinníka za svoje neúspechy a vidieť v 

nepriateľa v každom, kto poukáže na naše chyby. Ak chceme byť úspešní, musíme sa vyvarovať 

všetkých zlých vlastností ako sú nevraživosť, závisť, agresivita, neúcta, pesimizmus, sebeckosť, či zlo 

prajnosť. Žijeme dobu, v ktorej sa každý sústredí viac na chyby druhého, ako na odstraňovanie chýb 

vlastných, príklad by sme si nemali brať z politikov, ale mali by sme hľadať vzory u úspešných 

športovcov, lebo poslaním športového zväzu je vychovávať medzinárodne úspešných mladých ľudí v 

športe. 

DOMÁCA A ZAHRANIĆNÁ SPOLUPRÁCA, GRANTY 

Aj v roku 2022 sme  pokračovali sme vo veľmi dobrej  spolupráci so sekciou športu  

ministerstva školstva, kde sme získali granty na dva projekty (financované ministerstvom ŠVVaŠ spolu 

s SPF):  1.) súťaže na školách – pod názvom „Školský šport“ a 2.) tzv. „Moduly“ – dotácia pre výučbu 

plávania, vodného póla a vodnej záchrany na školách.  Z ministerstva ŠVVaŠ sme dostali spolu 35 tis. 

Eur, ktoré sme použili pre 1600 detí zo 137 škôl po celom Slovensku. Spoločný projekt chceme udržať 

do budúcnosti, lebo pri jeho rozvoji a podpore zo strany SPF sa bude dotácia od ministerstva zvyšovať 

a s tým aj počet detí, ktorých vieme pritiahnuť priamo zo školských lavíc do klubov na Slovensku na 

úkor iných športov.  
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Na poli medzinárodných kontaktov sme v roku 2022 získali  veľmi pevné postavenie  v LEN a 

FINA vďaka osobnej komunikácii s prezidentmi Antoniom da Silvom /Európska plavecká federácia 

LEN/  a prezidentom medzinárodnej plaveckej federácie WORLD AQUATICS /predtým FINA/ 

Husainom Al Musallam.  Obaja prijali pozvanie SPF na Slovensko v dňoch 15.-16.6. 2023 za účasti 

prezidenta SOŠV. Nadštandardné vzťahy máme s Českým zväzom plaveckých športov, ktorého 

zástupcom vo VV LEN je Petr Ryška. Martina Moravcová Valko sa stala členkou technickej komisie 

FINA, čo považujeme za jeden z najväčších úspechov SPF v oblasti diplomacie. V oblasti grantov 

WA/FINA/ sa nám podarilo odblokovať proces prijímania finančnej pomoci z roku 2018. SPF až do roku 

2022 prichádzala o možnosť získať FINA granty  až do výšky 30 tisíc USD ročne. V roku 2022 sme vďaka 

rýchlemu jednaniu p. Moravcovej, ktorá v hodine dvanástej vypracovala projekt na Plavecký kemp 

SPF, ktorý FINA posúdila veľmi pozitívne a napriek zaslaniu žiadosti po deadline sme boli po troch 

rokoch opäť prijímateľmi dotácie, tentokrát  vo výške 13.200 Eur. Na Prvom SPF plaveckom kempe sa 

zúčastnilo spolu 38 mladých nádejných plavcov vo veku 11 až 13 rokov. Mali možnosť využiť aj  

blízkosť MS v Budapešti, kde deti zažili atmosféru veľkého šampionátu a mali šancu  povzbudiť aj 

našich reprezentantov či dokonca stretnúť olympijské hviezdy. V roku 2023 sme získali nový FINA 

grant na rok 2023 vo výške 30 tis. USD pre diaľkové plávanie, kde sekcia vypracovala úspešné 

projekty. 10 tisíc Eur sme získali od partnera FPD na mládežnícke plavecké preteky. 

PODNETY A KONTROLY 

Na základe podnetov vlastných členov SPF bolo vykonaných niekoľko  kontrol Hlavného 

kontrolóra športu a v počte podaní sme tak ako národný športový zväz patrili medzi najaktívnejších 

sťažovateľov, čo nie je dobrá vizitka.  Na SPF boli podané dve žaloby 1.) žalobca ŠKP Modrí Draci, o 

zaplatenie 50.000,- EUR s príslušenstvom, z titulu náhrady škody, vedenej pred príslušným súdom, kde 

sme   podali odpor voči rozhodnutiu okresného súdu Banská Bystrica., žiaľ tento prípad skončil  

exekúciou vo výške 69 tisíc Eur v neprospech SPF, čo budeme ďalej riešiť prostredníctvom orgánov 

spravodlivosti SPF.   2.) žalobca Miroslav Nowak podal žalobu vo veci o určenie neplatnosti okamžitého 

skončenia pracovného pomeru, o zaplatenie náhrady mzdy a o zaplatenie mzdy a mzdového 

zvýhodnenia za prácu nadčas, prácu v sobotu a prácu v nedeľu.  V oboch prípadoch zastupoval  SPF ako 

advokát Prof. JUDr. Tomáš Gábriš, PhD., LLM. Tretí prípad je podanie p. Oršulu, člena SPF, ktorý ho 

adresoval nie len na HKŠ ale aj na ministerstvo ŠVVaŠ. Všetky vyššie uvedené kontroly a prípady zabrali 

enormne veľa času nie len mne na úkor práce v prospech športu, ale aj celému sekretariátu a nevrhajú 

dobré svetlo na SPF ako celok. Je potrebné si uvedomiť, že financie o ktoré SPF môže spolu 

s reputáciou prísť, sú peniaze našich športovcov. Každý spor je možné riešiť diplomatickou cestou. 

RADA SPF A JEJ ČLENOVIA 

V zmysle kompetencií prezidenta som ako predsedajúci  riadil zasadnutia Rady SPF, ktorých 

bolo v roku 2022 od januára do konca roka 16 a ďalších 5 bolo od januára do konca apríla 2023. 

Celkový počet Per rollam rozhodnutí v roku 2022 bolo 273 a ďalších 76 rozhodnutí od januára do mája 

v roku 2023. Súčasné riadenie SPF na základe platných Stanov SPF považujem za nesystémové a bude 

potrebné sa tým zaoberať hlavne prijatím nových Stanov SPF, na ktorom pracuje Radou SPF zriadená 

komisia. Členovia VV Rady SPF sú dobrovoľnými pracovníkmi bez nároku na odmenu, ale výkon ich 

funkcie si vzhľadom na penzum práce vyžaduje pozornosť  takmer na dennej báze. Najťažšiu pozíciu 

má viceprezident pre plávanie, čoho dôsledkom bolo ďalšie vzdanie sa funkcie v marci 2023  

z osobných dôvodov, keď členka Rady SPF a viceprezidentka pre plávanie p. Kertésová, ktorá 

nastúpila do funkcie v doplňujúcich voľbách  19.9.2022 vydržala iba pol roka vo svojej funkcii. Ešte 
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menej vydržal vo funkcii p. Procházka, ktorý sa vzdal v januári 2022. Celých deväť mesiacov som 

musel ako prezident zastupovať až do volieb predsedu sekcie plávania.  V roku 2022 sa vzdala funkcie 

aj viceprezidentka pre synchronizované plávanie p. Dulová Allárová, ktorá  mala neľahkú úlohu 

konsolidovať narušené vzťahy, zastúpila ju Martina Moravcová, ktorá viedla sekciu až do  októbra, 

kedy ju vo voľbách nahradila Veronika Strapeková a doplnený bol aj člen Rady pre legislatívu 

a právo, keď pozíciu získala prof. Lucia Mokrá. V januári 2023 sa pre vážne zdravotné problémy 

vzdala členstva v Rade p. Kúkelová. Od septembra 2022 vznikli názorové problémy v sekcii vodného 

póla, ktoré vyvrcholili až do štrajku 11- tich klubov, čo malo za následok zastavenie súťaží. Následne 

v januári odstúpili všetci členovia sekcie VSVP a vo februári ich nahradili zástupcovia všetkých klubov 

s mládežníckym družstvom. Problémy medzi novými členmi VSVP a predsedom sekcie VP pretrvávajú 

dodnes, čo paralyzuje vodnopólový šport. Všetci členovia Rady SPF boli od posledných volieb 

nováčikmi vo funkcii a nemali žiadne skúsenosti s vedením športovej organizácie, napriek tomu však  

odvádzali veľmi dobrú robotu a chcem im touto cestou v mene SPF poďakovať.  Za negatívum 

považujem aktivity niektorých členov SPF, ktorí zámerne vytvárajú  zlý obraz o SPF a jeho členoch. 

Konštruktívna kritika je veľmi potrebná v každej športovej organizácii, no nemala by prerásť  do 

osobných súbojov či osočovaní členov SPF na verejnosti a pred nadriadenými organizáciami či HKŠ. 

Mottom každej športovej organizácie by malo byť fair play. 

BAZÉNY A ICH REKONŠTRUKCIA 

V uplynulom období som absolvoval ďalšie  rokovania s primátormi a členmi Fondu na 

podporu športu k  výstavbe, prevádzke, resp. rekonštrukcii bazénov. Úspešné projekty sú Trnava 

rekonštrukcia 25 metrového bazéna na škole a Národné olympijské centrum plaveckých športov 

Košice, rekonštrukcia na 10 dráhový bazén s vyplavovacím bazénom, v oboch prípadoch je už 

rozbehnutý proces rekonštrukcie, na Pasienkoch v Bratislave prebehla v letných mesiacoch čiastočná 

rekonštrukcia technologickej časti, ďalšia etapa je naplánovaná na leto 2023. Na Konferencii bola 

v roku 2022 schválená Koncepcia SPF pre rekonštrukciu a výstavbu plaveckých bazénov na Slovensku 

pre roky 2022-27, kde máme od vedenia Fondu na podporu športu, ale aj od ministerstva školstva 

vedy, výskumu a športu prísľub na zmenu a nové bazény sú prioritou štátnej politiky vo vzťahu 

k športovej infraštruktúre.  

KONFERENCIE V ROKU 2022 

V roku 2022 boli nasledovné Konferencie SPF: 1.) 13. máj, schválená iba zákonná úprava 

Stanov, ukončená pre nízku uznášania schopnosť, 2.) 26.7. – per rollam, schválenie Výročnej správy, 

táto Konferencia bola takmer zmarená, keď niekto z členov sa pokúsil zmariť Konferenciu 

viacnásobným hlasovaním, nakoniec však boli hlasy prepočítané a Výročná správa bola schválená. 3.) 

19.9. pokračovanie prerušenej Konferencie z 13.5. – prešli voľby na neobsadené posty viceprezidenti 

plávania a synchroplávania + člena Rady pre legislatívu a právo, ostatné body programu pre 

uznášania schopnosť neprešli. 4.) Mimoriadna Konferencia – volebný poriadok, vylúčenie členov 

a zmena smernice, opäť nízka uznášania schopnosť a Konferencia ukončená. 5.) Mimoriadna per 

rollam Konferencia 21.11.-25.11. – volebný poriadok a Smernica o kritériách účele a rozdelení 

finančných prostriedkov UTM -  zrušená Radou SPF z dôvodu viacerých podnetov na zaradenie 

ďalších bodov do programu a možnosti spochybnenia jej výsledkov.    
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PRÁCA V SEKCIÁCH 

Hodnotenie práce sekcii – najviac práce si vyžaduje tradične sekcia s najväčším počtom členov, 

ktorou je sekcia plávania, Od januára 2022 som bol poverený Radou SPF vedením tejto sekcie, čo mi 

zaberalo veľa  času pri výkone mojej funkcie prezidenta. Vo voľbách 19.9. bola zvolená do funkcie p. 

Júlia Kertésová, ktorá sa pustila do práce s vysokým tempom a vykonala množstvo nových zmien  

v prospech členov plávania, za čo jej patrí poďakovanie, žiaľ zabralo jej to neúmerne veľa času  na 

úkor vlastnej práce v klube za ktorú je platená, ale hlavne aj na úkor zdravia a rodiny a preto sa  

v marci 2023 rozhodla  ukončiť činnosť  viceprezidentky plávania. Opäť som ju najskôr nahradil  

osobne,  ale  následne som požiadal  členov Rady SPF aby bola poverená vedením sekcie Martina 

Moravcová do nasledujúcich volieb, ktorej chcem vysloviť osobné poďakovanie, nakoľko sa angažovala 

v práci sekcie ale aj Rady najviac zo všetkých členov a jej záber je naozaj aj napriek iba dobrovoľnej 

práci a veľkej vzdialenosti neuveriteľný.  Funkciu viceprezidenta plávania navrhujem 

profesionalizovať, v opačnom prípade bude na uvedenej funkcii veľká fluktuácia, nakoľko výška 

rozpočtu a množstvo práce si vyžaduje plateného človeka na osem hodín.  Sekcia vodného póla si 

zmenila pomerné zastúpenie členov VV  zastúpením odborníkov čo sa v počiatku zdalo ako veľmi 

efektívne a v prvom polroku bola spolupráca s klubmi na dobrej úrovni, no od septembra došlo 

k zásadným názorovým nezhodám medzi členmi VSVP a vedením klubov, čo vyústilo až do štrajku 

klubov, ktorý pozastavil súťaže až do februára 2023, to vyústilo do vzdania sa členov  VSVP 14.1.2023 

a následnej voľby nových členov sekcie, so zástupcov všetkých klubov ako tomu bolo predtým. Patová 

situácia v sekcii žiaľ pokračuje, nakoľko pretrvávajú vážne názorové nezhody predsedu sekcie p. 

Borsiga a nových členov sekcie VSVP a tým je blokovaná všetka športová činnosť a preto je  potrebné 

situáciu okamžite riešiť.  Sekcia diaľkového plávania pod vedením p. Dubčákovej naďalej funguje veľmi 

dobre, rozbehla spoluprácu s talianmi, vypracovali dva projekty FINA, prihlásili sa na organizáciu 

Európskeho pohára a naďalej organizovali osem kôl Slovenského pohára.    Preto im vyslovujem moje 

osobné poďakovanie a dávam ostatným sekciám za vzor.   Sekcia synchronizovaného plávania - jej 

členovia neboli začiatkom roku 2022 kompatibilní s členskou základňou, ani  s personálnym 

zabezpečením reprezentácie,  z dôvodu vážnych  názorových rozdielov na fungovanie sekcie takmer 

vo všetkých oblastiach a preto p. Allárová  nakoniec sama odstúpila z funkcie a Rada SPF sa rozhodla 

riešiť veci tretím nezávislým subjektom prostredníctvom zriadenia pracovnej skupiny pod vedením p. 

Moravcovej Valko. Pracovná skupina sa snažila zabezpečiť hlavne chod základných vecí, aby neboli 

paralyzované súťaže, aby prebiehala nerušená príprava reprezentácie, pričom bolo potrebné dohliadať 

hlavne  na objektivitu nastavených kritérií, ktoré sú v tomto športe špecifické. Pani Moravcová Valko 

odviedla v sekcii nesmierne veľa práce, za čo jej chcem touto cestou poďakovať. Po voľbách sa ujala 

funkcie viceprezidenta pre synchronizované plávanie Veronika Strapeková, ktorá začala nové zmeny 

vo fungovaní sekcie, ako napr. zriadenie odborných komisií a ich štatúty, štatút sekcie, zmena 

smernice o spoločnej príprave a ďalšie, za čo jej patrí poďakovanie. Za pozitívum tiež považujem 

zriadenie dvoch komisií a to komisie Masters, ktorej šéfkou bola zvolená najskôr p. Mokrá a následne 

ju vystriedal po zvolení za členku Rady SPF  Braňo Hackel, ktorý sa snaží zjednotiť aktivity všetkých 

športov a majú spoločné zasadnutia. Komisiu Masters navrhujem osamostatniť aj v rozpočte tak, že 

príspevky za členov budú prichádzať na ich samostatný účet, aby boli použité transparentne na ich 

činnosť. Za nemenej dôležitú považujem zriadenú Komisiu športovcov, ktorá pracuje pod vedením p. 

Moravcovej Valko a zastúpenie v nej majú športovci každej sekcie a komisie masters. Na členov tejto 

komisie sa môžu aj anonymne obracať športovci, ktorí majú pocit že im bolo ublížené, resp. ak nekonali 

správne tréneri, športoví odborníci alebo ktokoľvek z členov SPF. Pre posúdenie čo je už za hranou 

slušnosti  poslúži zverejnený Etický kódex SPF. 
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PRÁCA SEKRETARIÁTU SPF 

Riadenie činnosti sekretariátu bolo veľmi náročné, nakoľko SPF pribúdajú stále nové, časovo 

náročné pracovné úlohy, ktoré sú dané ministerstvom  ŠVVaŠ napr. v súvislosti s ďalším podrobným 

zverejňovaním použitia financií, pribudli aj nové projekty ako Školský šport, organizácia najväčšieho 

multi športového olympijského podujatia na Slovensku EYOF v Banskej Bystrici, ale aj organizácia až 

piatich Konferencií v roku 2022, ktoré neúmerne zaťažujú nielen rozpočet, ale aj zamestnancov. 

Sekretariát je personálne a vďaka delegátom Konferencie, ktorí schválili pre sekretariát nižší 

rozpočet aj finančne poddimenzovaný, to má vplyv na motiváciu  zamestnancov, ktorí sú extrémne 

vyťažení bez odmeny za nadčasy, či možnosti čerpania dovolenky. Dokonca nedostali po dlhom čase 

ani odmenu na konci roka v podobe polovice trinásteho platu, ktorý si naozaj za prácu zaslúžili. Takýto 

stav následne vážne narúša aj osobné vzťahy na pracovisku a mám preto dôvodnú obavu, že ak 

nebude zvýšený rozpočet sekretariátu a neposilní sa personálne, bude udržanie kvalitných ľudí na 

sekretariáte nemožné. Títo  sú srdcom SPF a bez ich  práce nebudú mať kvalitný servis ani športovci, 

kluby a súťaže.  Každý týždeň som viedol pravidelné porady sekretariátu, kde sa riešili aktuálne 

problémy všetkých športov a ekonomického úseku SPF. Chcem touto cestou poďakovať všetkým 

pracovníkom sekretariátu SPF, lebo aj napriek tomu že naša práca nie je viditeľná keď všetko klape, ale 

iba keď sa občas vyskytnú naše pochybenia (aj my sme iba ľudia),  ale každý z nás  sa snaží zodpovedne 

zastávať svoj post aj na úkor svojho osobného voľna.  

SPOLUPRÁCA S PARTNERMI SPF 

Pokračoval som v    spolupráci v oblasti športu s prezidentmi národných športových zväzov 
a asociácií, kde sme si vzájomne vymieňali pozitívne aj negatívne skúsenosti z našej práce. Samozrejme 
oceňujem veľmi dobrú komunikáciu a prácu  so zástupcami strešnej organizácie športu, ktorou je 
SOŠV. Veľmi dobrá je naďalej aktívna spolupráca  s vedením Olympijského tréningového centra XBS 
v Šamoríne,  kde majú naši reprezentanti všetkých plaveckých športov mimoriadne podmienky na 
tréningovú prípravu. Musím však poznamenať, že monopolné postavenie jediného kvalitného bazéna 
v SR nám vysoko dvíha ceny v tomto stredisku a my žiaľ nemáme zatiaľ lepšiu, alebo rovnakú 
alternatívu. Ďalšia dobrá spolupráca je v stredisku Aquacity Poprad, kde sú po rekonštrukcii bazéna 
skvelé podmienky na vysokohorské sústredenia a stredisko môže taktiež slúžiť ako národné 
tréningové centrum. V Banskej Bystrici na Štiavničkách vznikli rekonštrukciou vonkajšieho bazéna 
pre potreby EYOF veľmi dobré podmienky na letné kempy.  V oblasti vodného póla pokračujeme 
v spolupráci s Národným vodnopólovým centrom v Novákoch, kde sa pripravujú naše vodnopólové 
reprezentácie všetkých kategórií. Po rekonštrukcii krytej plavárne v Košiciach, ktorá je už v štádiu 
začatých prác, vznikne prvé Národné olympijské plavecké centrum, kde budú  na jednom mieste dva 
50 metrové bazény, z toho jeden krytý 10 dráhový s FINA rozmermi a druhý 8 dráhový otvorený 
vzdialený 50 metrov. Ďalej jeden krytý 25 metrový vyplavovací bazén a dva vodnopólové 33 metrové 
bazény, z toho jeden s celoročným využitím prostredníctvom bublinového prekrytia a jeden pre letné 
využitie. Takýto komplex nemá na Slovensku,  ale ani v blízkom okolí konkurenciu a preto sa tu budú 
môcť organizovať aj veľké medzinárodné podujatia hlavne vo vodnom póle a plávaní. 
Rezortné stredisko  VŠC Dukla pokračovalo v svojej činnosti  aj keď s problémami, nakoľko odchodom  
trénera  Železníka  v marci 2022 pre osobné dôvody hrozil  dokonca zánik tohto strediska, lebo sme 
nevedeli personálne zabezpečiť jeho chod, čo malo vplyv aj na športovcov v stredisku.  Máme však 
snahu  o jeho rozvoj prostredníctvom kvalitného personálneho zabezpečenia zo strany nie len 
trénerov, ale hlavne športovcov. Do výberového konania na trénera sa prihlásili iba dvaja uchádzači 
a to p. Machovič a p. Kuchár. Pán Machovič však dostal zahraničný angažmán a tak sa ujal práce trénera 
p. Kuchár, ktorý začína stavať stredisko opäť z kolien na nohy. Za veľmi dobrú považujem  spoluprácu 
s  Národným športovým centrom, kde máme zaradených niekoľkých reprezentantov z individuálnych 
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športov. Rezervy však vidím v zabezpečení kvalitných trénerských kádrov v oblasti reprezentácie 
v celej SPF, ako v zabezpečení  ďalšieho odborného personálu. 
 

Pokračovali sme v spolupráci s  Fakultou telesnej výchovy a športu v Bratislave, kde máme 
snahu o zavedenie systémového riešenia vzdelávania našich trénerov a športových odborníkov, ako aj 
o spoločné zriadenie metodickej komisie, ktorá bude nápomocná pre všetky plavecké športy v SPF. 
Taktiež musíme zmeniť systém udeľovania licencií, ktoré budú vo väčšej miere v pôsobnosti SPF ako 
tomu bolo doteraz. S pani profesorkou Macejkovou sme spolupracovali pri školskom športe a tiež 
výučbe plávania. Momentálne rediguje pripravovanú knihu v spolupráci s SPF. 

 

MÉDIÁ A PR SPF 

 
V oblasti mediálneho zviditeľnenia SPF máme žiaľ naďalej z finančných dôvodov iba jedného 

pracovníka, ktorého pokrytie všetkých športov je veľmi náročné a do budúcnosti plánujeme pokryť 
tento priestor  viacerými odbornými externými zamestnancami, ktorí budú mať na starosti samostatne 
jednotlivé športy. V súčasnosti majú túto úlohu v náplni práce manažéri jednotlivých športov, ktorí 
dodávajú podklady pre prezentáciu SPF PR manažérovi p. Pavelkovi.  Rezervu vidím vo webovej 
platforme SPF, ktorá by potrebovala k dokonalosti pracovníka na plný úväzok, nakoľko všetky povinné 
informácie či už vo zverejňovaní na našom webovom sídle, alebo v Informačnom systéme športu riešia 
zamestnanci sekretariátu popri svojich pracovných povinnostiach a na prípadné opravy máme iba 
jedného externého pracovníka, ktorý je jedným z tvorcov tejto platformy, no nestíha pre jeho pracovnú 
vyťaženosť. Bez dostatku financií na správu sekretariátu uvedené činnosti sú iba fikciou. 

POZITÍVA A NEGATÍVA 

Medzi pozitívum patrí, že Slovenská plavecká federácia aj po dvoch rokoch zafixovania výsledkov 
z roku v rokoch 2020 a 2021 kvôli covidu dostala aj v roku 2023 zo štátneho rozpočtu /PUŠ/  tri milióny 
dvestopäťdesiatdvatisícšestnásť eur čo bolo viac ako v tomto čase v roku 2022 a skončila opäť  hneď 
za športami futbal, hokej a tenis. Za rok 2022 sme dostali od ministerstva školstva celkom 3 486 383 
Eur.  V roku 2022 sa zlepšili výsledky plavcov na vrcholných podujatiach – hlavne na MS v Melbourne 
v závere roka, čo možno hodnotiť ako pozitívne. Vo vodnom póle sa podarilo kvalifikovať na 4 
podujatia ME v kategórii mužov, žien, juniorov a junioriek do 19 rokov, avšak výsledkovo skončili za 
očakávaním, iba na posledných priečkach. Istý posun nastal  v diaľkovom plávaní, kde sa do 
reprezentácie dostala veľká skupina nádejných športovcov, ale konkurencia v tomto športe pre nás 
suchozemcov je veľmi veľká, napriek tomu sa posúvame vyššie v celkovom umiestnení, kým ešte 
nedávno sme obsadzovali iba priečky na konci štartového poľa, dnes je to už v polovici, resp. v prvej 
polovici. V synchronizovanom plávaní nastala veľká obmena tímu, keď skončilo desať z trinástich 
reprezentantiek po predchádzajúcich majstrovstvách sveta. Zameranie sa na tímové zostavy je dobrá 
voľba, ale dlhodobý proces, ktorého zárukou úspešnosti je stabilná zostava reprezentantiek. Netreba 
však zabúdať ani na disciplíny dua, sóla a hlavne mixový pár, ktorý v minulom roku zásluhou Jozefa 
a Silvie Solymosyových a ich mamy trénerky  Ivany dosiahli historický úspech prvé dve bronzové 
medaily z Majstrovstiev Európy, žiaľ vážne zdravotné problémy trénerky sa podpísali aj na ďalšej 
tréningovej činnosti tohto úspešného páru. V skokoch do vody, žiaľ máme iba jedinú, aj to zahraničnú 
športovkyňu trénujúcu v USA Zoru Opalka, ktorá sa napriek úprimnej snahe neprebojovala na ME, 
nakoľko nesplnila kritéria SPF pre účasť do reprezentácie na vrcholné podujatia. Pre lepšie výsledky by 
musela súťažiť viac v Európe.  Kým nebude na Slovensku infraštruktúra pre tento šport, bude 
akékoľvek investovanie do tohto športu iba čiernou dierou. Verím že rok 2023 bude pre všetky športy 
úspešnejší, k tomu sa musíme zomknúť všetci, športovci a tréneri v kluboch, v sekcii, v Rade SPF ale aj 
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všetci  delegáti na Konferencii a nie hľadať nepriateľov a byť víťazom na Slovensku iba v podávaní 
podnetov na všetky strany.  Určite majú naši športovci  potenciál na to, aby sme sa vrátili výsledkami 
do čias,  keď sme chodili z vrcholných  podujatí nie len s finálovými umiestneniami, ale aj s medailami, 
čo nám zabezpečí stály dostatočný príjem od štátu na zabezpečenie prípravy našich športovcov.   
 

ZÁVER A POĎAKOVANIE 

Záverom mojej správy si dovolím požiadať všetkých delegátov Konferencie SPF na rok 2023 aby 
schválili všetky predložené materiály ako sú rozpočet, výročnú správu za rok 2022, volebný poriadok, 
ale aj aktualizovanú hlavnú smernicu pre prerozdeľovanie financií.   
V oblasti rozpočtu na rok 2023 predkladáme návrh, kde sme sa snažili pomôcť klubom navýšením na 
20% percent v kapitole 11, čo musí byť ale hraničné maximum, lebo aj od štátu dostávame iba 20% za 
početnosť a až 80% za výsledky na vrcholných podujatiach. 15% na sekretariát vychádza z reálnych 
potrieb a nákladov jeho  bazálneho zabezpečenia.    
 
Vážení členovia SPF, záverom mi dovoľte ešte raz zo srdca poďakovať všetkým za vašu prácu (plavcom, 
trénerom, rozhodcom, rodičom, športovým odborníkom), bez vás by bola akákoľvek moja snaha 
zbytočná.  Je  pre mňa obrovská česť a zodpovednosť zároveň pracovať pre SPF. Dovoľte mi  poďakovať 
všetkým členom SPF v kluboch, kolegom vo výkonných orgánoch SPF, kolegom zo sekretariátu, 
trénerom a manažérom reprezentácií  za váš aktívny prístup a teším sa na našu ďalšiu spoluprácu. 
 
 
 
 
 
 
V Bratislave 25. apríla 2023    Mgr. Ivan Šulek v.r. – prezident SPF 
 
 

 
       Prezident WORLD AQUATICS a prezident SPF                   Prezident LEN a generálna sekretárka SPF 


